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PREDMET: Vijećničko pitanje – odgovor, daje se 
 
Vijećnik Gradskog vijeća Grada Labina Valdi Gobo (SDP) je na 16. redovnoj sjednici Gradskog 
vijeća Grada Labina održanoj 15. veljače 2023. godine postavio vijećničko pitanje: 
 
„Kao što je poznato u programu jačanja gospodarstva nisu predviđena financijska sredstva iliti 
poticaji za poljoprivrednu djelatnost, a poljoprivreda je baza ekonomije. 
Putem LAG-a financira se poljoprivredna djelatnost, ali da bi se poljoprivrednik javio na natječaj 
mora ispunjavati određene kriterije. Želim da se potiče naše sugrađane koji se žele baviti 
poljoprivredom i to za početnike u poljoprivredi i da pokrenemo dodatni impuls za one koji se 
žele baviti poljoprivrednom proizvodnjom na način da planiramo sredstva u programu jačanja 
gospodarstva pod novom stavkom a to je poticaji poljoprivrednicima početnicima. 
Zašto? Zato jer početnik u poljoprivredi u principu nema uvjete da se može kandidirati za 
potpore putem LAG-a.  
Postoji još jedna strana zašto da potičemo poljoprivrednu proizvodnju, svjedoci smo da hrana 
koju kupujemo ima dodataka koji potencijalno mogu utjecati na naše zdravlje kao npr. umjetne 
arome, umjetna bojila, umjetna sladila, pojačivači okusa, razni aditivi itd., a sada smo 
obaviješteni da je dozvoljeno i određene insekte dodavati u hranu. Vjerujem da bi svi željeli da 
konzumiramo/jedemo zdravu, kvalitetnu, svježu hranu a to je moguće samo ako je proizvodimo 
sami u našoj okolici jer ćemo sigurno znati tko ju je proizveo i na koji način. 
Po mojim saznanjima predstoje nam u bliskoj budućnosti problemi sa hranom. 
Pitanje: Da li se uvažavajući ove argumente da se još jednom razmisli i da se ipak ide u izmjene 
u programu jačanja gospodarstva za 2023. godinu na način da se doda nova stavka poticaji 
poljoprivrednicima početnicima.“ 
 
Odgovor je na sjednici Vijeća dao Valter Glavičić, gradonačelnik grada Labina: 
„Ako sam dobro shvatio, konkretno pričamo o 2023. ili ne. Za 2023. nije u proračunu, to znamo 
i o tome smo pričali, mislim da je to čak bilo pitanje na prošlom Vijeću. Baš Vaše pitanje je bilo, 
odgovorio je pročelnik Mohorović. Možda malo da pokušam razjasniti. Slažem se s Vama da 
je poljoprivreda bazno gospodarstvo, ali ne u Labinu. To neću reći iako ga ja volim. Da 
Labinština počiva odnosno gospodarstvo Labina da počiva na poljoprivredi, možda bi to čak i 
volio ali nije tako. To moram prvo reći. Zato je pročelnik odgovorio na način na koji je odgovorio 
na prošli put. Znam da je čak bila i rasprava na Odboru za gospodarstvo, barem imam takvu 
informaciju. No, ne znači da smo gluhi i ne znači da nismo senzibilni. Pitanje je normalno kako 
će se proračun puniti i kako će se desiti situacija do prvog rebalansa, a pogotovo do onog 
drugog krajem godine koji se većinom desi u 11. mjesecu. Danas se može javiti trgovačko 
društvo i može se javiti obrt. Problem je u tim fizičkim osobama koji su hobi poljoprivrednici. 
Ajmo biti otvoreni jer znamo koje su to količine. S druge strane, apsolutno se slažem iako ne 
mogu utjecati na to što industrija hrane ubacuje u hranu jer to nije stvarno nešto što mogu 



direktno pomoći niti odmoći. Ali možemo probati odradit jedan zajednički sastanak. Bilo je još 
niz drugih razgovora koji su bili pokrenuti i nisu se do kraja manifestirali u projekat ili u konačni 
akt. Možda zato jer je i s druge strane bilo nekih kočenja ali nebitno možemo se opet sastati, 
možemo razmišljati o tome ali realno je da za 2023., ukoliko ne bude nekog značajnijeg 
povećanja, nećemo baš moći. Ali to ne znači da možda krajem godine na rebalansu za 
početnike ne možemo razmišljati ili možemo. Ali ja bih htio stvarno te početnike ih malo i 
saslušati. Razgovarali smo, tu je i vijećnik Glavičić, pričali smo i o ljudima koji žele raditi 
konkretno na užem području uzgoj sitne stoke. I o tome smo razgovarali. Razgovarali smo sa 
županijskim pročelnikom Eziom Pinzanom koji je također izrazio spremnost za razgovore ali 
za razgovor mora postojati i druga strana. Tako da osim vijećnika, apsolutno, jednog, drugog, 
trećeg, daj Bože, dođu i ljudi koji se time bave i da popričamo otvoreno o tome na koji način 
možemo pomoći jasno na onaj koji je izvediv i koji je s naše strane ostvariv.“ 
 
 
Valdi Gobo (SDP) dodatno navodi: 
„Samo bih se složio s gradonačelnikom s time da se mora razgovarati.“ 
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